

## بيان صحفي

بلدنا الجزائر توقع حزمة أولية لعقود تنفيذ المرحلة الأولى من لمشروعها المتكامل الصناعي المتكامل في الجزائر، بقيمة تفوق ٥٠٠ مليون دولار، مع موردين واستشاريين جزائريين وعالميين.

الجزائر – 28 يوليو 2025

شهدت العاصمة الجزائرية اليوم مراسم توقيع **حزمة أولية لعقود تنفيذ المرحلة الأولى من مشروع بلدنا الجزائر** بقيمة تفوق ٥٠٠ مليون دولار أمريكي بين شركة بلدنا الجزائر ومجموعة من الموردين والاستشاربين، في إطار تطورات تنفيذ مشروعها المتكامل لإنتاج الحليب المجفف في الجزائر باستثمار قدره 3.5 مليار دولار. وتُعد هذه العقود جزءًا من الحزمة الأساسية المخصصة لإنجاز المرحلة الأولى من المشروع، والتي تمثل الانطلاقة الفعلية لهذا الاستثمار الاستراتيجي، الهادف إلى تعزيز الأمن الغذائي، وتقليص الاعتماد على الواردات بما يعود بالنفع على الاقتصاد الوطني الجزائري.

شركة بلدنا الجزائر هي شركة مساهمة جزائرية تأسست بالشراكة بين إحدى الشركات التابعة لشركات بلدنا ش.م. ع.ق والصندوق الوطني للاستثمار الجزائري.

حضر مراسم التوقيع، السيد المدير العام للصندوق الوطني للاستثمار، والسادة الوزراء، وزير الفلاحة والتنمية الريفية والصيد البحري، وزير البيئة وجودة الحياة، وزير الصناعة، وزير الري، وزير العمل، كاتب الدولة للجالية الجزائرية بالخارج ممثلا عن وزارة الخارجية، وممثلا عن وزارة التكوين والتعليم المهنيين، كما حضر السيد الوالي المنتدب لولاية أدرار، والمدير العام للوكالة الوطنية لترقية الاستثمار، والمدير العام للديوان الوطني للحليب، وعدد من ممثلي البنوك الوطنية، وممثلات الهيئات والمؤسسات المعنية، وبحضور سعادة سفير دولة قطر لدى الجزائر، وسعادة سفير الجزائر لدى دولة قطر، وسفيرة الولايات المتحدة الأمريكية، ومن جانب شركة بلدنا ش.م. ع.ق، حضر كل من السادة محمد معتز الخياط - رئيس مجلس الإدارة، رامز الخياط عضو مجلس الإدارة والعضو المنتدب، وعلى العلى، رئيس مجلس إدارة بلدنا الجزائر، والسيد سيف الله خان عضو مجلس الإدارة والعضو المنتدب لشركة بلدنا الجزائر، وممثلو الشركات التي تم التوقيع معها.

تشمل العقود التي تم توقيعها كبار موردي التكنولوجيا الزراعية وخطوط الإنتاج، آليات الري، حفر آبار المياه، توريد الحديد والهياكل الفولاذية، بالإضافة إلى استشاريين في قطاعات إدارة المشاريع، المسح الطبوغرافي، دراسات التربة ودراسات الأثر البيئي. وتضم قائمة الموردين أسماء بارزة في قطاعاتها ومنها شركة GEA الألمانية الرائدة في مجال تصنيع وتوريد خطوط إنتاج الحليب وتجهيزات الحلب الآلي، وشركة Valmont الأمريكية المتخصصة في تصميم وتنفيذ شبكات الري التي تستهدف ترشيد استهلاك المياه، وشركة أورباكون للتجارة والمقاولات UCC الرائدة عالمياً، وشركة EHAF للاستشارات الهندسية. هذا فضلاً عن مجموعة من كبرى الشركات الجزائرية مثل Condor-Travocovia، وRedMed للمقاولات وEFORHYD المتخصصة في حفر الآبار.

Baladna Q.P.S.C.



أكد السيد محمد معتز الخياط – رئيس مجلس إدارة شركة بلدنا ش.م.ع.ق أن توقيع حزمة العقود الأولية تُشكّل جزءًا أساسيًا من المرحلة الأولى من المشروع ويعد خطوة هامة في مسار المشروع الذي يعد من بين الأكبر من نوعه في العالم، وقال: "نتخذ اليوم خطوة هامة في مسار تنفيذ المشروع الزراعي الصناعي المتكامل لإنتاج الألبان والحليب المجفف في الجزائر، والذي يهدف إلى تحقيق الاكتفاء الذاتي من أحد أهم المواد الغذائية واسعة الاستهلاك. فخورون باستقطاب ونقل أهم الخبرات العالمية والوطنية من خلال التعاون مع كبرى الشركات من الولايات المتحدة، ألمانيا وقطر والجزائر، والتي ستتضافر جهودها جميعاً لإنجاز المشروع حسب الجدول الزمني المحدد ووفق أعلى المعايير الدولية، بدءاً من الدراسات الميدانية، ودراسات التربة وآبار المياه، والإنشاءات، وتصميم وتنفيذ شبكات الري وخطوط الإنتاج عالمية المستوى".

مشروع بلدنا الجزائر هو من بين الأكبر في العالم والأول من نوعه في الجزائر على مساحة 117 ألف هكتار عن طريق الشراكة بين شركة بلدنا القطرية والدولة الجزائرية ممثلة في الصندوق الوطني للاستثمار لتربية الأبقار الحلوب وإنتاج مسحوق الحليب، وهو المشروع الذي سيسمح بإنتاج %50 من الاحتياجات الوطنية للجزائر من مسحوق الحليب محليًا سعياً إلى الوصول إلى الاكتفاء الذاتي من الحليب المجفف، إضافة إلى تزويد السوق المحلي باللحوم الحمراء، وتوفير قرابة 5000 فرصة عمل للكوادر المحلية.

من جانبه، قال السيد رامز الخياط، عضو مجلس إدارة شركة بلدنا والعضو المنتدب إن المشروع يتقدم بخطى متسارعة مثمناً التعاون مع مجموعة مختارة من أفضل الشركات في قطاعاتها وأضاف: "قمنا بتوقيع حزمة من العقود في قطاعات حيوية لهذه المرحلة من تنفيذ المشروع، وهي المرحلة الأولى والتي تتضمن استصلاح الأرض وأعمال البناء لمزرعتين من أصل 4 مزارع، ومصنع من أصل مصنعين، و700 وحدة ري محوري من أصل 1400. قبل انتهاء المرحلة الأولى من أعمال البناء، سيبدأ الإنتاج، عقب البدء في تكوين القطيع في 2026".

انتهى





## **Press Release**

Baladna Algeria Signs Initial Contracts Worth Over USD 500 Million for the First Phase of Its Integrated Agri-Industrial Project in Algeria, with Algerian and International Suppliers and Consultants

Algiers - July 28, 2025

The Algerian capital today witnessed the signing of initial contracts valued at over USD 500 million between Baladna Algeria and a group of Algerian and international suppliers and consultants. The contracts are part of the first phase of Baladna's integrated agri-industrial project for powdered milk production in Algeria, which represents a total investment of USD 3.5 billion. These agreements mark the official start of this strategic investment, aimed at enhancing food security and reducing reliance on imports—contributing positively to the national economy.

Baladna Algeria is a joint-stock Algerian company, established through a partnership between one of Baladna Q.P.S.C. subsidiaries and Algeria's National Investment Fund.

The signing ceremony was attended by representatives of the National Investment Fund, as well as the Ministers of Agriculture and Rural Development and Fisheries, Environment and Quality of Life; the Minister of Industry; the Minister of Water Resources; the Minister of Labor; the Secretary of State for the Algerian Community Abroad, representing the Ministry of Foreign Affairs, along with the Wali (Governor) Delegate of Wilaya of Adrar, the Director General of the National Agency for Investment Promotion, the Director General of the ONIL, and a number of representatives of national banks, and the concerned institutions and bodies, His Excellency the Ambassador of the State of Qatar to Algeria, and His Excellency the Ambassador of Algeria to the State of Qatar, Her Excellency the Ambassador of the United States of America to Algeria. Representing Baladna QPSC were Mr. Moutaz Al-Khayyat – Chairman of the Board, Mr. Ramez Al-Khayyat – Board Member and Managing Director, Mr. Ali Al-Ali – Chairman of Baladna Algeria, Mr. Saifullah Khan – Managing Director of Baladna Algeria, as well as representatives of the contracted companies.



The signed contracts cover a wide range of critical sectors, including agricultural technologies, production lines, irrigation equipment, water well drilling, steel and metal structure supplies, in addition to consultancy services in project management, topographic surveying, soil analysis, and environmental impact studies. Among the key international suppliers and consultants are **GEA** (Germany), a leader in dairy processing and automated milking systems; **Valmont** (USA), specialized in water-efficient irrigation systems; **UCC**, a globally recognized contracting firm; and **EHAF**, a prominent engineering consultancy. Leading Algerian companies involved include **Condor-Travocovia**, **RedMed** Contracting, and **EFORHYD**, specialized in water well drilling.

Mr. Moutaz Al-Khayyat, Chairman of Baladna QPSC, stated that the signing of these initial contracts, which form a key part of the project's first phase, marks a major milestone in what is considered one of the largest agri-industrial projects of its kind in the world. He said:

"Today, we are taking a critical step in the execution of this integrated agri-industrial project for dairy and powdered milk production in Algeria, which aims to achieve self-sufficiency in one of the country's most essential and widely consumed food products. We are proud to bring together top-tier global and national expertise through collaboration with leading companies from the United States, Germany, Qatar, and Algeria. These combined efforts will ensure the project is delivered on schedule and according to the highest international standards—starting with field studies, soil and water analysis, construction, and the design and implementation of world-class irrigation networks and production lines."

Baladna Algeria project is among the largest in the world and the first of its kind in Algeria. Spanning 117,000 hectares, the project is being developed through a strategic partnership between Baladna Q.P.S.C. and the Algerian government, represented by the National Investment Fund. The initiative focuses on dairy cow farming and powdered milk production and is expected to supply 50% of Algeria's national demand for powdered milk locally supporting the country's goal of self-sufficiency. It will also contribute to the supply of red meat and create more than 5,000 job opportunities for the local workforce.



Mr. Ramez Al-Khayyat, Board Member and Managing Director of Baladna QPSC, affirmed the rapid progress of the project and praised the collaboration with a distinguished group of companies. He commented:

"We have signed a package of contracts covering critical sectors for this phase of the first phase—which includes land preparation and construction work for two out of four farms, one out of two processing plants, and 700 pivot irrigation units out of a total of 1,400. Before the construction phase is completed, production will commence following the establishment of the dairy herd in 2026."

-End-

